
Milí přátelé,

máme za sebou další neklidný rok. Už nám sice nebyly zakazovány výlety a zpívání 
kvuli Covidu, také jsme již mohli volně chodit do přírody a scházet se s přáteli. 
Ale přes rok trvající válka na Ukrajině i přesto, že se našich akcíbezprostředně 
nedotýká, poznamenala jejich bezstarostné prožívání našich akcí. 
.
Dovolím si dnes  připomenout vám, co vše se v naší TJ za minulý rok událo.  
  
Nejprve trochu čísel:
 K poslednímu dni roku 2022 čítala členská základna 62 členů, členství ukončila  
Martina Melicharová a přivítali jsme mezi námi dva nové členy Jiřího Fantu a Hanu 
Markovou.
Činnost naší organizace byla financována z našich členských příspěvků, dále naši 
činnost podporují některé firmy. Nejedná se vždy pouze o finanční, ale také o 
materiální pomoc. Z časových důvodů zde nebudu jmenovat všechny instituce, které 
nám pomáhaly, ale chtěla bych zvláště poděkovat Obci Březina, firmám Višnovský a 
Süsser, Antonie Emma a ZD Březina a PrimaSoja. Také Pivovaru Svijany a 
Decathlonu za podporu Svatovavřinecké pouti a Otevřené loděnice. Menšími i 
většími příspěvky nás podporují rovněž drobní živnostníci, někteří jsou zároveň i 
členy naší TJ. Všechna jejich jména jsou zveřejněna na našich webových stránkách a 
na informačním kalendáři. Kalendář tak poslouží kromě informací o plánovaných 
akcích také jako adresář při hledání kontaktů. Uložte si jej doma tak abyste jej měli v 
případě potřeby po ruce.

O tom, jak jsme v minulém roce hospodařili uslyšíte ze zprávy naší hospodářky 
Jaroslavy Petrbokové.

 V loňském roce se konala jedna Výroční členská schůze, která byla zároveň schůzí 
volební (11.března) a to zde v restauraci Pod Hrady na Olšině . Dále se, tak jak nám 
ukládají naše Stanovy, konaly 6x schůzky výkonného výboru. Nalézt vhodný termín 
aby se mohli sejít všichni členové VV dává pěknou fušku, jeho členové se scházeli    
s průměrnou účastí 3,5 člověka v lednu, v březnu,v červnu, v září, v říjnu a v prosinci.

Pro rok 2022 bylo vypsáno na Informačním kalendáři 18 akcí, skutečně se 
uskutečnilo 21 akcí. Pokud sečtu veškerou účast na akcích mimo členské schůze, 
Otevřené loděnice a Pouťového odpoledne, vychází mi cca 400 zúčastněných. V 
případě započítání i těch velkých akcí, kde je odhad opravdu jen přibližný, mohla by 
být účast v loňském roce až 1000 lidí. 

Velikou radostí je pro mne větší účast dětí. Za to patří díky Katce Horáčkové, která 
pro ně připravuje zajímavý program. A proto mám na vás přání. Vezměte své děti 
nebo svá vnoučata na společný výlet nebo na předvánoční dílničky. Přizvěte třeba i    
své známé, vždyť není nutno být členy naší TJ.



Ještě předtím, než se společně ohlédneme za akcemi minulého roku, bych zde dnes 
ráda připomněla jednu loňskou významnou událost.
Březinský rodák a dlouholetý člen březinské TJ, tehdy TJ Sokol, který v letech 1946-
1951 působil i jako její starosta, pan Vítezslav Holas a jeho manželka Marie byli 
oceněni nejvyšším vojenským vyznamenáním Křížem obrany státu za jejich aktivní 
činnost v protifašistickém odboji za II.světové války. Vyznamenání in memoriam 
převzala od ministryně obrany Jany Černochové jejich vnučka  Martina Maděrová  
3.11.2022 v Národním památníku na Vítkově.

A nyní vás seznámím s uskutečněnými akcemi tak jak v roce 2022 probíhaly........
 
Již v únoru  se konala první a tou byla 3.února Cestovatelská přednáška o Arménii, 
kterou připravil se svou ženou Aleš Mužák, účast 22 posluchačů  
..
Další cestovatelskou přednáškou nás 17.března přenesli Karel a Zdeněk Horáčkovi
do Laponska, kde sami dva splouvali řeku Ivalojoki. Přednášky se účastnilo také 22 
zájemců.
..
Jarní vycházka 19. března měla tentokrát v názvu symbolicky Modrožlutá (barvy 
ukrajinské vlajky). Karel Horáček st.nás vedl asi 18km převážně po modrožluté 
cyklotrase přes Olešnici, Kacanovy, Mašov do Turnova.Vyrazilo 12 turistů, počasí 
bylo slunečné, ale chladné a větrné.
..
Na poslední březnový den (31.3) jsme zajistili třetí cestovatelskou přednášku. 
Tentokrát nám přiblížil svou cestu Jižní Etiopií Dalibor Delong ze Dnebohu.              
I tentokrát se pohybovala účast kolem 22 lidí.
..

Na Velikonočním pochodu se v pátek 15.dubna sešlo asi 65 turistů a našlapali cca  
18km.– Připomeňme si kudy pochod vedl. Vlakem jsme se přesunuli do Sedmihorek, 
odtud kolem sedmi léčivých pramenů vystoupali zajímavou trasou až k rozcestí U 
Kavčin a pokračovali ke Kopicovu statku  a k hotelu Králíček, přes Olešnici a 
Příhrazy až na Olšinu. Počasí bylo přijatelné, přes den se postupně ochlazovalo, ale 
nezmokli jsme. Volba trasy byla velmi zajímavá a mnoho turistů ji ocenilo, protože 
úsek ze Sedmihorek přes prameny skalním městem ke Kopicovu statku šli poprvé. 
Připravil Karel Horáček ml.
..

V loňském roce se nám konečně podařilo uspořádat několik let plánované Odměnové
posezení pro všechny, kteří se aktivně zapojili v minulých letech při organizaci dvou 
velkých akcí (Pouťové nedělní odpoledne a Otevřená loděnice.) Na naši výzvu, která 
byla zaslána všem členům TJ a dalším, kteří pomáhali se přihlásilo 27 lidí. Ti všichni 
společně strávili podvečer a večer na Olšině v hospůdce Pod Drábskýma, kde bylo 
zajištěno občerstvení. Zajišťovaly Zdenka Horáčková a Jaroslava Petrboková.
 



Splutí Jizery připravil Josef Richtr na 30.dubna. Bylo chladnější počasí a to asi 
odradilo některé vodáky. Jizeru z Malé Skály tak spluli pouze tři lidé. Ti si velmi 
pochvalovali rychlou jarní vodu.
..
V měsíci květnu (7.5.) proběhla Májová vycházka. I Janě Flanderkové se podařilo 
vymyslet zajímavou a netradiční trasu. Vlakem jsme se dopravili do Řepova a odtud 
již pěšky přes Karlův vrch, přes Švédské šance a NS Chlum jsem došli po 10km do 
Nepřevázky. Tady jsme si mohli odpočinout a občerstvit se v restauraci Na statku. 
Odtud to již bylo kousek na nádraží a vlakem domů. Účastnilo se 22 turistů.   
.. 
Ve čtvrtek 19. května bylo krásné letní počasí a ten den se vydalo 9 turistů na 
výpravu Za rozkvetlými rododendrony. Vlakem a autobusem se přepravili na náves
do Frýdštejna. Odtud již pěšky přes Voděrady a překrásně rokvetlé Záborčí do 
Bukoviny, Dolánek a  na nádraží do Turnova. Vycházka měla asi 11km a připravil a 
vedl ji Karel Horáček st. (mimo kalendář)
..
Na 4. červen připravil Aleš Mužák první cyklovýlet. Zvlněná 53 km dlouhá trasa 
vedla bývalým vojenským prostorem a dále přes Cetenov, Všelibice a Vlastibořice 
zpět do Březiny. Ve svižném tempu ji projeli 4 cyklisté. Počasí přálo, bylo velmi 
pěkně letně.
..
Letnímu počasí odpovídal  i název další akce. Tou byl  Letní cyklovýlet – přes  
Dobšín, Střehom, Libošovice, Pleskoty, Vidlák,  Lázně Sedmihorky a  Turnov do 
Březiny cca 55km trasu projelo 13 cyklistů. Připravili Jarka a Josef Richtrovi  

..
Třetí loňskou cykloakcí byl Prázdninový cyklovýlet 23.července -  Cestou byla dvě 
příjemná posezení a to ve Žďárku u restaurace Zlatá Hvězda (Výroční grilovné 
selátko a harmonika) a na Trávníčku v Beranově hostinci (Beranovy hody) Vyjeli 
jsme za drobného deště, ale postupně se vyčasilo a byl krásný slunečný den, trasa cca 
45 km přes  Čtveřín, Ohrazenice, Paceřice, Žďárek, Sedlejovice, Trávníček, dále 
Libíč, Kobyly, Nechálov, Jirsko II, Svijany a Březina. Připravili Alena a Honza 
Susserovi a účastnilo se 19 cyklistů.
..
V srpnu nás čekaly dvě náročnější akce. První se konala v neděli 14. srpna a bylo jí 
Nedělní pouťové odpoledne. Svatovavřinecká pouť na téma Středověk. I vloni byla 
velmi pěkná účast cca 250 lidí – S doprovodným programem vystoupila skupina 
scénického šermu Lvi ze Staré, dále vystoupily mažoretky All Stars, na podiu, které 
opět zapůjčil Josef Richtr, zahrála kapela Špagát a kapela Cover Power, pro děti byly
nachystné soutěže, jízdy na ponících, malování na obličej, naše střelnice byla 
neustále v obležení, však našimi ženami vyrobeným růžím se nedalo oddolat.. další 
oblíbená zastavení u již u nás zavedených stánkařů letos obohatil stánek 
Dreamlandia, kde si mohly jak děti tak i dospělé ženy nechat prodloužit a uplést 
copánky s kanekalonem. Krásné letní počasí pokazil podvečerní silný déšť. Ten 
hodně návštěvníků vyhnal z hřiště domů. Ale náš otužilý personál v našich stáncích 



větru i dešti odolal a vydržel až do úplného konce. Patří jim velké díky. Vstupné bylo 
tradičně zdarma. O přípravu a organizaci celé akce se postarali Kateřina a Zdeněk 
Horáčkovi za pomoci dalších obětavých lidí.
..
Otevřená loděnice 27.srpna 2022  Po covidovém odmlčení nám na naši žádost do 
zařazení do projektu ČUS Sportuj s námi – Tip sport byla opět finanční podpora této 
akce  přislíbena a mohli jsme tak uskutečnít další ročník Otevřené loděnice. Počasí 
přálo celé odpoledne a cca 250 hostů, si program na břehu řeky Jizery mohlo 
skutečně užít. Dospělí i děti se zapojili do sportovních soutěží, chodili po slack line, 
stříleli ze vzduchovky, jezdili na kanoích i na padelboardu a řada dalších sportovních 
aktivit. Nechyběl ani už tradiční závod kanoí C2 k loukovskému mostu a zpět.          

Vloni jsme upustili od večerní zábavy s tancem na parketu, ale užili si pravou 
vodáckou atmosféru s kytarami u ohně. Mnozí z hostů i organizátorů  strávilo noc 
pod stanem a ráno tak mohli začít s brzkým úklidem prostranství. O Otevřené 
loděnici se psalo i v regionálním Boleslavském deníku a další články byly i na webu 
projektu.
Tato akce bývá velice náročná především pro její umístění. V Pyšatce není elektrický 
proud, není tu ani pitná voda a všechno se sem tudíž, jak je vám jistě známo, musí 
navozit.Vloni jsme přenechali starost o občerstvení domluvenému cateringu, tudíž 
ubyla práce se stěhováním proviantu. O přípravu i organizaci akce se opět postaral 
Karel Horáček ml., s dalšími ochotnými lidmi.  

Ještě poznámka k této akci. Od roku 2019 byl v těchto místech v Jizeře uvízlý strom, 
překážel lodím při přistávání u břehu a hrozilo nebezpečí uvíznutí pod kmenem.        
V roce 2021 se mi podařilo zajistit jeho odstranění podnikem Povodí  Labe, kerý 
použil těžkou techniku. Ten rok se ale Otevřená loděnice kvůli Covidu nekonala.         
Bohužel, levá strana se i nadále stále zanáší bahnem a vstup i výstup z vody není 
snadný ani příjemný. I letos máme zažádáno na ČUS o podporu. Pokud se akce 
uskuteční, myslím si, že bylo užitečné ještě více oklestit keř rozdělující plochu 
konání  od plochy určené ke koupání. Vzniklo by širší propojení obou ploch a 
omezilo se tak riziko kontaktu se silnicí.  
..
Posledním cyklovýletem loňského roku byl okruh  přes Soběslavice , Trávníček, 
Petrašovice, Frýdštejn, Malou Skálu, Mašov,Přepeře a zpět do Březiny. Trasa měřila  
54 km, bylo pěkné počasí, ale účast pouze dva cyklisté. Připravil a vedl. Petr 
Pospíšil (fotky nebyly dodány)   
..
Loňský zářijový víkend zavedl cykloturisty i pěší turisty do oblasti Křivoklátska a 
Berounska. Ubytování bylo zajištěno v penzionu Statek Krkavčí Hora. Cyklisté, pěší
turisté i muzikanti..všichni si prodloužený víkend užili na plno. I když tato oblast by 
na její prozkoumání  vyžadovala více než 3 dny, stihli navštívit  Karlštejn, Křivoklát, 
benediktinský klášter ve Svatém Janu pod Skalou, lom Velkou Ameriku, Nižbor i 
železniční restauraci Tomáše Hanáka, Hamousův statek, medvědy v Berouně, 
Dobřichovice atd. Účastnilo se všech 29 přihlášených turistů a za nimi na jednu noc  



dorazil z Doubravy na kole další účastník. Přestože předpověď počasí spíše 
vyhrožovala zimou a deštěm, bylo nakonec vcelku pěkně a zmokli jen ti, kteří byli 
zrovna ve špatnou dobu na špatném místě. Akci připravili a vedli Karel a Zdenka 
Horáčkovi. 
..
Další, také již velmi tradiční akcí byl Pochod Přes tři vrcholy Českého ráje.  
Počasí nás tentokrát moc nepotěšilo. Přesto vyrazilo cca 35 turistů ve dvou 
skupinkách. Ta 10ti členná už ráno po šesté odjela do Turnova vlakem a přes všechny
vrcholy počínaje Kozákovem prošla celou 50 km trasu, ostatní, kteří se rozhodli pro 
30km trasu si přispali a jeli až po desáté hodině také do Turnova. Pro ně byla prvním 
vrcholem rozhledna Hlavatice. Dalším Vyskeř a Mužský ( na Mužský se ale s první 
skupinou vydali jenom tři turisté, ty ostatní od výstupu na poslední vrchol odradil 
vytrvalý déšť, který nás provázel celou cestu už z Vyskře. ) Tímto se obě skupiny 
rozdělily a na avizované a dohodnuté záverečné posezení v Hospůdce Pod 
Drábskýma dorazilo pouze několik málo lidí. První větší skupina se z Mužského 
přesunula na Krásnou Vyhlídku a rozhodla se zůstat a pochod zakončit tam. 
Organizaci zajištoval Aleš Mužák.
..
Celodenní výlet se konal 29.října. Eva Mužáková připravila a vedla zajímavou  
středně náročnou vycházku, méně známou Kamenického stezkou.  
Do výchozího místa Semily bylo využito vlakového spojení. Možnosti občerstvení po
trase nebyly a proto většina využila první zastávky proti nádraží v restauraci W – 
Hotel, aby načerpala energii na houpavou cestu přes vyhlídky Kopáňka, Peretka, 
Jiřička, U Peršinky, Moravská Jiřička a U Bakala na rozcestí Morava. Většina 
účastníků měla ještě dost sil i odvahy na zdolání Myší skály a všichni pak sestoupili 
do Spálova k železniční stanici. Někteří odtud přejeli do Železného Brodu vlakem, 
někteří došli do ŽB pěšky. Zde byla další možnost občerstvení a pak již návrat 
vlakem do Březiny. Počasí bylo krásné, účast cca 40 turistů, kteří našlapali 8 -11 km 
v závislosti na využití vlaku ze Spálova do ŽB.
..
Na začátek listopadu na 6.11. připravila Kateřina Horáčková vycházku pro děti s 
rodiči. Dětem byly při startu rozdány herní kartičky a během cesty pro ně bylo
připraveno celkem10 jednoduchých úkolů. Společně všichni navštívili oblíbené vodní
mlýnky u Oběšeňáku, hledali tam studánku Lesní Víly, poté se vydali kolem více než 
200 let starého dubu do Kurovodic a dále na Olšinu kde vycházku zakončili 
v restauraci Pod Hrady. Děti zde byly za svůj výkon odměněny. Celkem účastníků: 
18, z toho 7 soutěžících dětí. Počasí již bylo listopadové, chladnější.  
..
Listopadové mlhavé počasí neodradilo ani v sobotu 12.11. cca 20 účastníků Tajného 
výletu s překvapením. Vydali se od Žabakoru ve Březině a pokračovali do Žďáru. 
Tím prvním překvapením byla Kaple Navštívení Panny Marie ve Žďáru kde její 
historii i současnost přiblížil starosta obce Žďár a náš kamarád a podporovatel Jan 
Suser. Druhým překvapením byl na Všeni Gotický farní kostel sv. Filipa a Jakuba, 
dalším byla kaple Sv.Václava v Příšovicích. Závěr výletu byl v restauraci Jilm, 



Příšovice. Nachodilo se cca 12 km a návrat domů byl s využitím vlaku. Připravili 
Radek a Radka Vytinovi.
..
A již zbývá poslední akce roku a tou bývá Mikulášská nadílka a „vejšlap“                 
na ukončení sezony.
Na sobotu 10.prosince připravil, pozval na něj a vedl Karel Horáček ml. pěší výlet 
pro dospělé. Vlakem přesun do Bakova, dále pěšky přes Novou Ves, Klokočku, 
Maníkovice do Mnichova Hradiště. Na náměstí probíhal Vánoční jarmark, proto byla 
vánoční atmosfera dokonalá. Zúčastněných 6 turistů na závěr posedělo v restauraci 
U Kvapilů a vlakem odjelo posléze domů. Počasí bylo dosti chladné a sychravé.
Na neděli 11.prosince byly naplánovány tvořivé dílničky pro děti. V prostorách 
obecního úřadu se sešlo 13 dětí s rodiči. Příjemné odpoledne děti strávily tvořením 
vánočních ozdůbek z předpřipraveného materiálu. Občerstvení bylo zajištěno  
darovaným vánočním pečivem, kávou, čajem a nápoji pro děti. Při odchodu děti 
nadšeně hledaly až našly v zahradě ukryté dárkové mikulášské balíčky. Připravila a 
vedla Kateřina Horáčková za spolupráce členek výboru TJ.
..
V loni jsme tedy uskutečnili 8 akcí pěší turistiky, 4 cykloakce, 1 vodáckou, 2 akce 
dětské, 1 několikadenní soustředění pro cykloturisty i pěší a 5 akcí sportovně 
-kulturních z nichž 2 byly většího rozsahu.

Kromě tohoto se bez přerušení konala pravidelná cvičení menší skupinky žen na OÚ
pod vedením Evy Mužákové.
 
Naprostou většinu akcí z loňského roku i z předešlých let si můžete připomenout ve 
fotogalerii na našich webových stránkách, kam vkládáme fotky, které nám dodáte.

..
Letošní výroční zprávu zakončím opakovaným přáním. Všem nám přeji abychom si 
užívali nastávajícího jara a také celého roku co nejlépe. Važme si každé volné chvíle 
a využijme ji k výletům do přírody. Buďme k ní i sobě navzájem ohleduplní a buďme
na sebe opatrní.                       
                                                       Děkuji za vaši pozornost.

Ve Březině 10.3.2023                                  předseda TJ Stonožka Březina z.s.
                                                                                 Zdenka Horáčková                          
                                                                               
 

 



 

 

 

 

 


